
                                                                                                                                                                                                                                                                               

 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr V/07 

 
s e s j i  Rady    Miasta Działdowo 

odbytej  w   dniu  22 marca    2007 roku  w sali   konferencyjnej  Urzędu Miasta, w zamku,  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 
        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1405. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 20 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  20  radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                            - Burmistrz Miasta 

Pan Ryszard DUCHNA                                               - Z-ca Burmistrza Miasta    

Pan Marian JANICKI                                                 - Starosta Działdowski                

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                                - Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA    -  Skarbnik Miasta 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI                                - Radca prawny Urzędu  

Pani Monika SKRZYPEK                                         - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Konrad KULAWIK                                            - Inspektor w Wydziale PIGŚ 

Pani Dorota CHOJNACKA                                      - Inspektor w Wydziale PIGŚ 

Pan Sławomir KSIĘŻOPOLSKI                              - Naczelnik Wydz. Organizacyjnego 

Pani Ewa NERS                                                          - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                                      - Komendant Straży Miejskiej 

Pani Teresa NOWAKOWSKA                                 - Radna Sejmiku  

Pan Sławomir WILLENBERG                                 - Radny Sejmiku        

Pan Witold OSTROWSKI                                         - Radny powiatu działdowskiego     

Pani Bożena SKRZYPECKA                                    - Naczelnik Urzędu Skarbowego 

Pan Piotr JĘDRZEJEWSKI                                - Przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji 

Pan Mariusz WILAMOWSKI                                 - Z -ca Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej 

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA                             -  Kierownik MOPS    

Pani Jolanta DZIAŁAK                                           -  Pełnomocnik BM ds. Uzależnień    

Przewodniczący zarządów osiedli   –    zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta   

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 

 
 
  



 2 
Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad.  

            

       
 
Pkt 2 

 
       Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca RM  w imieniu Burmistrza wniosła 

o włączenie do porządku obrad 2 dodatkowych punktów dotyczących :   

- podjęcia uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego,  

- podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miasta do 

powiadomienia Sekretarza i Skarbnika o obowiązku przedłożenia oświadczeń 

lustracyjnych.   

        Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie wyraziła zgodę na włączenie powyższych 

punktów   do   porządku      dziennego,    po    czym  przystąpiła   do    jego   realizacji w 

następującym brzmieniu :  

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

 
3. Przyjęcie protokółu poprzedniej sesji.   

 
4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 
5. Sprawozdanie   z   działalności  Burmistrza  w  okresie  międzysesyjnym,   zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady.  

 

6. Sprawozdanie  przedstawicieli  Gminy  z   działalności  związków    międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

 
7. Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Interpelacje radnych i zapytania.  
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9. Podjęcie  uchwały  w sprawie ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla potrzeb  opracowania miesięcznych 

stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników zatrudnionych w Miejskim 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Działdowie. 

 
10. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie 

za okres od 1.01.2006 do 31.12.2006 r.  

 
11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2006.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-

sprzedaży nieruchomości zabudowanej położonej w Działdowie przy ul. 11 Listopada 

2 na rzecz Gminy-Miasto Działdowo.   

 
13. Podjęcie     uchwały    w    sprawie   przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 

Miasta Działdowo na lata 2007-2013. 

 
14. Sprawozdanie z Realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Dla Gminy-Miasto Działdowo. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2006.  

 
16. Podjęcie  uchwały  w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego.  

 
17. Podjęcie   uchwały     w sprawie upoważnienia Przewodniczącej Rady Miasta do 

powiadomienia Sekretarza i Skarbnika o obowiązku przedłożenia oświadczeń 

lustracyjnych.  

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta 

Działdowo. 

 
19. Podjęcie   uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XXVII/232/05 Rady Miasta Działdowo 

z dnia 24 marca 2005 r. w   sprawie    regulaminu   udzielania   pomocy    materialnej 

o charakterze socjalnym. 

 
20. Podjęcie    uchwały    w   sprawie   zasad     i    trybu     przeprowadzania   konsultacji 

z mieszkańcami dotyczących uchwalania i zmian statutów jednostek pomocniczych 

Gminy-Miasto Działdowo – Osiedli. 

 
21. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wygaśnięcia mandatu radnego. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Działdowo na rok 2007.  

 
23.  Odpowiedzi na zapytania.  

 
24. Wolne wnioski i informacje.  

 

Ad pkt 3 

 

        Bez uwag – jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.   

 
 

Ad pkt 4 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM składając sprawozdanie o 

działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym , przekazała że :  

 
- na poprzedniej sesji informowała o korespondencji pomiędzy Prezesem PRIMBUD-u 

a Burmistrzem Miasta, dotyczącej zdaniem Prezesa niewłaściwego użytkowania 

podłogi w hali sportowej przy Gimnazjum Nr 2. Natomiast 26 lutego otrzymała do 

wiadomości postanowienie Komendy Powiatowej Policji, informujące że po 

rozpoznaniu zawiadomienia Przedsiębiorstwa PRIMBUD  w sprawie 

nieprawidłowości w użytkowaniu hali widowiskowo-sportowej przy Gimnazjum nr 2 

– podjęto postanowienie o odmowie wszczęcia śledztwa - wobec braku ustawowych 

znamion przestępstwa,  

 
- 27 lutego radny pan Józef ZERA zwrócił się do niej o wyjaśnienie - dlaczego 

pominięto  przy oświetlaniu ulic na osiedlu Polna , ulice : Pszeniczną, Owsianą i 

Łubinową. W dniu 20 marca otrzymała odpowiedź od pana Burmistrza Duchny, który 

informuje m.in. , że w bieżącym roku zaplanowana jest kontynuacja budowy 

oświetlenia na terenie osiedla Polna, a planowane rozpoczęcie tych prac przewidziane 

jest na miesiąc maj br.  – kopię tej odpowiedzi przekazała panu radnemu,  

 
- 9 marca otrzymaliśmy wniosek Zarządu Klubu Sportowego „START-KOMBET” o 

zakup pojazdu do przewozu osób (autokaru lub busa) – przekazała tę prośbę 

Burmistrzowi Miasta oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystki  - także za 

chwilę usłyszymy opinię Komisji w tej sprawie, 
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- 19   marca   otrzymaliśmy    taką samą prośbę od Zarządu Dziecięcego Klubu 

Sportowego     „WKRA” –  przekaże  ją  także    Burmistrzowi i merytorycznej 

Komisji,  

 
- 9 marca otrzymała zarządzenie Burmistrza Miasta w sprawie zwołania 

Ogólnych Zebrań Mieszkańców dla wyboru Zarządów Osiedli na kadencję lat 
2007-2011 – materiały   w   tej   sprawie   otrzymaliście   Państwo   radni   wraz z   

dokumentami   na   dzisiejszą    sesję - przekazała – także każdy radny wie, w którym 

zebraniu ma obowiązek uczestniczyć,  

 
- 19 marca Burmistrz Miasta przekazał nam sprawozdanie z wykonania budżetu miasta 

za rok ubiegły. W najbliższym czasie rozpatrzy je Komisja Rewizyjna, która  wystąpi 

z wnioskiem do Regionalnej Izby Obrachunkowej o udzielenie bądź nie Burmistrzowi 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu, a następnie po zaopiniowaniu wniosku 

Komisji prze RIO będzie ono przedmiotem obrad Rady,  

 
- podczas jednego z dyżurów odwiedził ją pan Janusz Jaskulski, który przyniósł 

wezwanie do zapłaty za koszty procesowe  i 0,83 zł – oświadczając, że tylko tyle 

posiada i wyszedł. Pieniądze, które zostawił – poinformowała - wpłaciłam do kasy 

Urzędu Miasta, natomiast pozostawione dokumenty odesłałam panu Jaskulskiemu lecz  

korespondencji tej  nie odebrał, 

 

- otrzymała do wiadomości od Burmistrza Miasta pismo skierowane do dyrektora SP 

ZOZ w Działdowie dotyczące zwolnienia szpitala z podatku od  nieruchomości wraz z 

opinią RIO potwierdzającą, że uchwała Rady została podjęta prawidłowo  – po czym 

odczytała tę opinię (stanowi ona załącznik do protokółu). 

 
a 

 
 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta wyjaśnił, że 27 lutego otrzymał 

opinię RIO i tego samego dnia poinformował o niej panią dyrektor SP ZOZ, która obiecała, że 

natychmiast przyśle stosowne pismo o niezbędne dla szpitala potrzeby materiałowe, a przede 

wszystkim o pompę infuzyjną, którą zakwestionowano. Od tego momentu minęły cztery 

tygodnie i żadnego pisma od pani dyrektor nie dostałem – przekazał Burmistrz.   
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Pani BARTKOWSKA – przekazała, że w związku z tym, że szpital potrzebuje tak dużo 

różnych urządzeń – nie było możliwości, żeby zrobić to w jednym tygodniu.  Nie mniej 

jednak – jak poinformowała -  wczoraj  rozmawiała  na  ten   temat z panią dyrektor i  pismo 

w tej sprawie jest już przygotowane, tak więc  prawdopodobnie dzisiaj będzie już na biurku 

pana Burmistrza.  

 
 
Ad pkt  5 

 

        Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej 

działalności z uwzględnieniem wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie 

międzysesyjnym, tj. od 8 lutego 2007 r. do 21 marca 2007 r. ( stanowi ono załącznik do 

protokółu).  

 

 

Ad pkt 6 

 

        Sprawozdanie   przedstawicieli   Gminy   z    działalności   związków     międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin : 

 

Radny pan  Marian ODACHOWSKI – poinformował, że na podstawie stosownego 

upoważnienia pana Burmistrza uczestniczył w dniach 8 i 9 marca w XXVIII Zgromadzeniu 

Ogólnym Związku Miast Polskich w Poznaniu.  

Po czym przekazał m.in., że ZMP powstał w roku 1991, zrzeszał wówczas 82 miasta, a na 

dzień obrad było ich już 307 i jak podkreślał Zarząd – ZMP reprezentuje już prawie 75% 

ogółu ludności miejskiej naszego kraju.  

        Było  to  zgromadzenie  sprawozdawczo -  wyborcze  –     kontynuował - przekazując że 

w ostatniej kadencji odbyły się 4 posiedzenia Zgromadzenia Ogólnego, 44 posiedzenia 

Zarządu, które najczęściej odbywały się w trybie wyjazdowym, bo w 37 miastach Polski. 

Związek i Zarząd funkcjonuje również poprzez 15 komisji problemowych, które w okresie 

kadencji obyły 134 posiedzenia – najczęściej w różnych miastach Polski, ale także w krajach 

unijnych.   

Następnie przedstawił  najważniejsze sprawy, na które Związek miał jakiś wpływ, czyli to, co 

dowodzi skuteczności jego działania. Przekazując, że za plus Związek poczytuje sobie  

wpływ  na   kształt   ustawy  o  dochodach  jednostek  samorządu   terytorialnego,  na korektę  
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subwencji oświatowej ogólnej w roku 2005, co skutkowało tym, że około 200 miast 

członkowskich otrzymało zwiększenie  tej subwencji. Zwiększenie do 3% kosztów obsługi 

świadczeń rodzinnych. Korzystny wyrok Trybunału Konstytucyjnego w sprawie 

niekorzystnego rozstrzygnięcia dotyczącego odebrania pracownikom samorządowym, w tym 

burmistrzom prawa do tzw. trzynastek. Wreszcie zmiany w ustawie – Prawo zamówień 

publicznych, a także ostatni przykład zmian w Ordynacji wyborczej , podjętych przed 

ostatnimi wyborami samorządowymi. Tu co prawda wniosek nie został rozstrzygnięty 

pozytywnie przez TK, ale pozytywnym pokłosiem tej skargi jest to, że Trybunał zakazał 

podejmowania jakichkolwiek  zmian w Ordynacji na pó ł roku przed terminem wyborów. 

Dalej pan Odachowski przedstawił inne działania, podejmowane przez ZMP, do których 

należy : wymiana doświadczeń, szereg programów, różnego rodzaju konferencje, seminaria 

także z udziałem podmiotów zagranicznych, wsparcie eksperckie zarówno inicjatyw 

podejmowanych przez Związek jak i miasta członkowskie, współpraca zagraniczna, 

promocja, publikacje, w tym własna gazeta „Samorząd Miejski” . 

Po czym informując o budżecie ZMP – przekazał – że w ostatniej kadencji wynosił on 

4.300.000 zł, natomiast planowany na rok bieżący wyniesie prawie   8.000.000 zł. Przy czym 

o ile na początku funkcjonowania Związku większość dochodów stanowiły składki 

członkowskie – o tyle w ostatnich latach, coraz więcej Związek pozyskuje środków 

zewnętrznych, co powoduje , że składka generalnie nie jest podwyższana, a jeżeli już , to 

tylko o wskaźnik inflacji.  

Zgromadzenie – jak mówiłem – miało charakter sprawozdawczo-wyborczy. Udzielono zatem 

absolutorium Zarządowi, przyjęto budżet na rok bieżący. Ponadto Związek wybrał swoje 

władze statutowe, zwiększając skład Zarządu  z 19 do 21 członków. Na prezesa Związku  

ponownie wybrany został pan Ryszard Grobelny – prezydent Poznania. Poza tym wybrano 

Komisję Rewizyjną.  

W obradach Zgromadzenia Ogólnego – kontynuował – uczestniczyło wielu bardzo znanych 

samorządowców, w tym : profesor Michał Kulesza – jeden z twórców polskiego samorządu. 

Był także profesor Jerzy Stępień, obecny prezes Trybunału Konstytucyjnego, który właściwie 

nie chciał się wypowiadać, gdyż  było to przed rozstrzygnięciem TK w przedmiocie 

oświadczeń lustracyjnych. Ponadto byli : profesor Jerzy Buzek - były premier, minister 

Andrzej  Aumiller,  dr Jan  Olbrycht.  Bardzo wiele osób zostało uhonorowanych odznakami, 

a dr Olbrycht otrzymał najwyższe odznaczenie, jakim jest Złota Wstęga Miast Polskich.  

        Związek przyjął uchwałę programową na nadchodzącą kadencję – informował dalej – a 

jego działania mają być nakierowane na zwiększenie liczebności Związku. Na wzmocnienie 

zarówno związku jak i aktywności miast członkowskich, na wymianę doświadczeń, na 

wykorzystywanie   naszych     przedstawicieli   w  instytucjach  krajowych  i    zagranicznych,  
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wykorzystywanie bazy ekspertyz i analiz, która funkcjonuje przy Związku i na działania 

promocyjne oraz logistyczne. 

Zgromadzenie odnosząc się do spraw bieżących przyjęło stanowisko w sprawie 

niewystarczających środków na 5% podwyżki dla nauczycieli. 

Nadto minister Aumiller przypomniał, że niedawno podpisał rozporządzenie wykonawcze do 

ustawy o pomocy państwa w finansowaniu budowy mieszkań komunalnych i lokali 

socjalnych i życzliwie doradzał, żeby się pośpieszyć z wnioskami o taką pomoc – gdyż  

odbywać się ona będzie na zasadzie – kto pierwszy, ten lepszy.  

 

Pan Józef ORZECHOWSKI – złożył sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” odbytego w dniu 5 marca, na którym - po 

szczegółowym przeanalizowaniu wykonania budżetu Związku za rok 2006 – Komisja 

wystąpiła   z   wnioskiem   do   Zgromadzenia   o udzielenie Zarządowi Związku 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2006.  

 
 

Ad pkt 7 

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 21 marca Komisja :  

 
- przy  2 głosach  „wstrzymujących się”  pozytywnie  zaopiniowała  projekt   uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości zabudowanej położonej w Działdowie przy ul. 11 Listopada 2 na rzecz 

Gminy-Miasto Działdowo, 

 
- jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Działdowo na lata 2007-2013, 

 
- wysłuchała Sprawozdania z Realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Dla Gminy-Miasto 

Działdowo, 

 
- ponadto Komisja wniosła do pana Burmistrza o zaproszenie pana Starosty oraz 

radnych powiatu z odpowiedniej Komisji - w celu odbycia narady z Komisją GiOŚr. 

na temat ewentualnego umiejscowienia w budynku byłej bursy międzyszkolnej 

biblioteki oraz innych instytucji o charakterze edukacyjno-wychowawczym.  
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Pan  Mieczysław   FAFIŃSKI –   Przewodniczący   Komisji   Oświaty,   Kultury,      Sportu 

i Turystyki składając sprawozdanie z posiedzenia odbytego w dniu  19 marca przekazał, że 

Komisja :  

- przyjęła informację dotyczącą wypoczynku dzieci i młodzieży podczas ferii 

zimowych, 

- przeanalizowała funkcjonowanie świetlic szkolnych i socjoterapeutycznych,   

- jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała  dwa projekty uchwał Rady w sprawie zasad 

przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta Działdowo oraz  zmieniający uchwałę 

Nr XXVII/232/05 Rady Miasta Działdowo z dnia 24 marca 2005 r. w sprawie 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym,  

 
- jednomyślnie, negatywnie zaopiniowała wniosek Klubu Sportowego „Start Kombet” 

w sprawie zakupu pojazdu do przewozu osób, a opinia  Komisji podyktowana została 

brakiem jakiejkolwiek  kalkulacji, co spowodowało, że praktycznie nie było nad czym 

dyskutować. 

 
 
Pani Teresa OLSZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazała, że na posiedzeniu w dniu  19 marca Komisja : 

- pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie za okres od 01.01.2006 do 31.12.2006r,  

 
- pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2006,  

 
- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami dotyczących uchwalania i zmian 

statutów jednostek pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo – Osiedli,  

 
- przyjęła informację na temat utrzymania dróg po zimie, 

 
- jednomyślnie zaopiniowała wnioski dotyczące zmian w organizacji ruchu drogowego 

w mieście, i tak : 

1) pozytywnie Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 

Umysłowym w sprawie budowy przejścia dla pieszych na ulicy Skłodowskiej  

oraz wprowadzenia ruchu jednokierunkowego w ulicy Boya-Żeleńskiego, w tej 

drugiej sprawie był także wniosek Komendy Powiatowej Policji w Działdowie,  
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2) negatywnie  wniosek Komendy Powiatowej Policji dotyczący wprowadzenia 

ruchu   jednokierunkowego   w   ulicy    Polnej,   na odcinku od ul. Sienkiewicza 

do ul. Lidzbarskiej,  

3) pozytywnie wniosek państwa Teresy i Józefa Zaborowskich w sprawie ustawienia 

znaku ograniczenia ruchu dla samochodów ciężarowych na ulicy Miodowej, 

4) pozytywnie rozpatrzyła wnioski Spółdzielni Mieszkaniowej „Zdrowie” w sprawie 

ustawienia znaku „zakaz zatrzymywania” się z tabliczką „nie dotyczy pojazdów 

zaopatrzenia” w ulicy   Jagiełły,     na      drodze    dojazdowej do bloku 23 e oraz 

do posesji 23 a, 23 b, 23 c i 23 d oraz w sprawie ustawienia  takiego samego znaku 

przy bloku wielorodzinnym Hallera 19 c,  

5) negatywnie   zaopiniowała    wniosek   państwa   Grażyny  i Janusza Michalskich 

w sprawie wyrażenia zgody „na włączenie do drogi ruchu drogowego, 

spowodowanego zmianą sposobu użytkowania obiektu budowlanego” położonego 

przy ul. Jagiełły 34 na działce nr 180. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że 21 marca Komisja  odbyła posiedzenie w nowej siedzibie DAR S.A.  

Pierwszym merytorycznym punktem spotkania było zapoznanie się z działalnością, a przede 

wszystkim z wynikiem finansowym DAR. S.A. Po czym podał, że za rok 2006 wynik zamyka 

się kwotą 18.000.000 zł, a zysk wyniósł prawie 81.000 zł. Natomiast wskutek wniesienia 

aportem tej nieruchomości na rzecz DAR-u – udziały Gminy-Miasto Działdowo w tej spółce 

zwiększyły się prawie do 79%. 

A dalej przekazał, że Komisja w trakcie tego posiedzenia: 

- pozytywnie zaopiniowała dwa projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie miasta na 

rok 2007 oraz w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego, 

 
- rozpatrzyła i przyjęła sprawozdanie z Realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Dla 

Gminy-Miasto Działdowo,  

 
- a w sprawach różnych radny pan Adam Stolarski po raz drugi sygnalizował potrzebę 

podjęcia działań naprawczych na ulicy Polnej – co jest już w trakcie realizacji.  

 

Pan Józef ORZECHOWSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, że na 

posiedzeniu w dniu 5 marca Komisja wybrała na zastępców przewodniczącego panów 

Grzegorza Mrowińskiego i Józefa Zerę oraz opracowała plan pracy na rok bieżący, który 

został przedstawiony do zatwierdzenia Radzie Miasta na dzisiejszej sesji.  
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Ad pkt 8 

 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Wiceprzewodnicząca RM informując, że podczas 

dyżuru przyszła do niej grupa mieszkańców z prośbą o pomoc w utylizacji starego eternitu – 

po czym zapytała Burmistrza – na jaką formę pomocy ze strony miasta mogą liczyć  

mieszkańcy, którzy mają dachy pokryte eternitem azbestowym ?  

 
Radny  pan  Bogdan  KASZUBSKI –  zapytał –   na   jakim   etapie    są   prace    związane 

z przygotowaniem przetargu na budowę ulic i kiedy te przetargi się odbędą ?  

Następnie odczytał, a później przekazał Przewodniczącej interpelację o treści „ W imieniu 

mieszkańców miasta Działdowa wnioskuję, aby zaniżone lub zawyżone studzienki 

kanalizacyjne usytuowane w ulicach na terenie miasta Działdowa zrównać  z powierzchnią 

jezdni. Dotyczy to między innymi ulicy Skłodowskiej, Konopnickiej, Sienkiewicza, Jagiełły, 

Wolności itd. Zaniżone lub zawyżone studzienki względem powierzchni jezdni w trakcie jazdy 

wpływają na uszkodzenie zawieszeń pojazdów”.  

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI –  

- poruszył  sprawę  dużego   natężenia   ruchu   na   skrzyżowaniach ulic Grunwaldzkiej 

z Małłka oraz Męczenników-Olsztyńskiej i Małłka. Zdaniem pana Mrowińskiego na 

przejazd  przez   te  skrzyżowania w godzinach między 15 a 16  potrzeba 10, 15 minut 

i w związku  z tym zapytał – czy nie można zobligować Komendy Powiatowej Policji 

w Działdowie, żeby w tych godzinach ruchem na tych skrzyżowaniach kierował 

policjant?   

- odnosząc się do powstającego na ulicy Świerkowej dużego osiedla mieszkaniowego – 

przekazał, że oprócz tego, że powstają tam bloki i miejsca parkingowe dla 

mieszkańców tych bloków – nie powstaje tam nic innego.  Nie ma tam boisk, placów 

zabaw dla dzieci, parkingów dla gości mieszkańców, żadnych skwerów zieleni. 

Mieszkam w takim bloku – mówił dalej – i już widzę, że robi się tam ciasno. Także za 

chwilę będziemy debatować nad zmianą organizacji ruchu na ulicy Świerkowej, 

ponieważ  będzie ona nieprzejezdna. Dzieci będą grały w piłkę  na ulicy, samochody 

będą parkować, gdzie będą chciały – także myślę –powiedział –że miasto powinno 

bardziej zwracać uwagę na to, żeby przy osiedlach powstawały również miejsca 

zabaw i wypoczynku dla mieszkańców.  
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Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący RM w imieniu zaniepokojonych 

dzierżawców  gruntów  pod  garażami  na  ulicy   Podkowińskiego   zapytał  -   dlaczego   nie 

przedłuża im się dzierżawy na okres, o który wnoszą, a jedynie na  3 miesiące. Czy wynika to 

z innych planów przeznaczenia tego terenu – pytał. 

 
Pan  Zbigniew  KOCIELA – stwierdził, że boisko osiedlowe przy Szkole Podstawowej Nr 3 

zostało zamienione na parking, który na pewno jest bardzo potrzebny. Ale z drugiej strony –

mówił – mamy boisko przy SP Nr 3, z którego po zakończonych zajęciach młodzież nie może 

korzystać. Można by wybudować drugie boisko, jednak wydaje się to bezcelowe –mając tak 

obszerne boisko przy tej szkole. Dni są już coraz dłuższe– mówił – ponadto niebawem będą 

wakacje, także młodzież powinna mieć możliwość korzystania z boiska szkolnego do godz. 

21 czy 22 oraz  w okresie wakacji. Myślę – kontynuował - że sprawa ta dotyczy nie tylko 

Szkoły Podstawowej Nr 3, ale i innych szkół – aczkolwiek problem wejścia młodzieży na  

boiska innych szkół nie jest mi znany.  

 

 
Ad pkt 9 

 

        Podjętą bez uwag – 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr V/51/07 

 
Rada ustaliła wartości najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu 

dla potrzeb opracowania miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników 

zatrudnionych w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Działdowie.  

 
 
Ad pkt 10 

 

        Sprawozdanie  z   działalności   Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie 

za okres od 01.01.2006r.  do 31.12.2006 r. : 

 

        Ponieważ radni przed sesją  zapoznali się z tym sprawozdaniem – ograniczono temat do 

zadawania pytań i:  

 
    Na  prośbę  Przewodniczącej Rady – pani Małgorzata SZYMAŃSKA – Kierownik 

MOPS w Działdowie szczegółowo wyjaśniła temat zaliczek alimentacyjnych.  
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A dalej :  

 
Radny  pan  Marian  ODACHOWSKI  -  odniósł się do ostatniego akapitu sprawozdania – 

„ Dla poprawy działań Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej istnieje potrzeba 

zagospodarowania  działki  poza  budynkiem  głównym,  tj.  utwardzenie terenu, utwardzenie 

i oznaczenie parkingu, zagospodarowanie terenu zieleni zgodnie z przygotowanym projektem 

na co potrzebna jest szacunkowa kwota 20.000 zł” –  przekazując  że  -  przywołuje  ten zapis 

w kontekście znanej sprawy dotyczącej ewentualnego przekazania części działki MOPS-u na 

potrzeby rozbudowywanej parafii ewangelickiej. Rozumiem – kontynuował – że projekt 

urządzenia terenu dotyczy części działki ogrodowej, znajdującej się za budynkami 

parterowymi, czyli z tyłu za budynkiem głównym. Jaka to jest koncepcja –zapytał – i na co 

konkretnie ma być przeznaczone te 20.000 zł.  

 
a 

 
Pani SZYMAŃSKA – wyjaśniała, że  jeśli  chodzi  o projekt, to jest on dostępny w Ośrodku 

i tak, jak pierwotnie zaczynali – projekt ten dotyczy właśnie tej części za budynkiem 

głównym. Na   początku była mowa o całości, a później o obszarze w granicach 30 metrów 

poza budynkiem. Natomiast reszta, czyli końcówka działki nie jest objęta tym projektem. 

Natomiast co do kosztów – mówiła dalej – to ma już wstępne kosztorysy. W większości  

kwota przeznaczona ma zostać na utwardzenie kostką ażurową, w niektórych  miejscach będą 

trawniki. Nadto zaplanowany jest żywopłot oraz cześć przed budynkiem głównym. Nie mniej 

jednak – mówiła dalej – nie będziemy zagospodarowywać terenu przed  budynkiem do czasu, 

aż uda nam się przynajmniej poprawić elewacje obiektu. Także to dotyczy części działki.  

Pierwotnie prowadzone rozmowy miasta z parafią – kontynuowała – dotyczyły przekazania 

końcówki naszej działki dla parafii, czyli ona mogłaby zostać przekazana. Natomiast gdyby 

doszło do takiej sytuacji, jak przedstawił ksiądz, to na pewno stworzyłaby się olbrzymia 

ciasnota, bo my w projekcie zagospodarowania tej działki –przystępując już do rozbudowy – 

mieliśmy zaplanowane miejsca parkingowe i te miejsca są do utwardzenia, gdyż inspektor 

nadzoru budowlanego nakłada na nas obowiązek, żeby te  miejsca parkingowe znajdowały się 

na terenie naszej posesji.  

 

Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący RM zapytał – czy Klub Integracji 

Społecznej zaczął już funkcjonować ?  
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Pani Małgorzata SZYMAŃSKA – odpowiedziała, że Klub Integracji Społecznej już 

funkcjonuje. W tej chwili mają grupę kobiet długotrwale bezrobotnych , a zajęcia odbywają 

się dwa razy w tygodniu. Przy czym pani kierownik poinformowała, że do prowadzenia 

takiego klubu potrzebni są specjaliści. Ponieważ jednak takie były uzgodnienia – powołali ten 

klub bez tworzenia etatów, a jedynie przesunęła tam pracownika z działań Ośrodka. 

Natomiast jeżeli będą chcieli  rozwijać dalej pracę Klubu, to na pewno stanie przed nimi 

problem tworzenia projektów i pozyskiwania specjalistów do pracy i współpracy na rzecz 

tego Klubu.  

 
        Po czym Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie przyjęła „Sprawozdanie z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie za okres od 01.01.2006 r. do 

31.12.2006 r.” (stanowi ono załącznik do protokółu).  

 

Ad pkt 11 

 
        Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2006 : 

 
W dyskusji nad powyższym sprawozdaniem : 

 
Radny pan Zenon WOJNAROWSKI –  przekazał, że postanowił zabrać głos, gdyż 

udzielona mu na posiedzeniu Komisji odpowiedź nie do końca go zadawala. Otóż – mówił – 

nie mam uwag, bo i  nie mam wiedzy na temat działalności profilaktycznej w stosunku do 

pracy z młodzieżą, ale wydaje mi się ona bardzo zadawalająca. 

Natomiast moje wystąpienie – przekazał – dotyczy  małego zainteresowania osobami 

dorosłymi, które mają taki problem. Nie zostały w budżecie zapewnione żadne środki na 

pracę i szkolenia Stowarzyszenia Abstynenckiego „Zdrowie” , które się tym problemem 

zajmuje.  

Zaś na moje pytanie dotyczące ewentualnych zmian w Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych – mówił dalej – stwierdzenie było takie, że ludzie tam pracują od 

lat,  są przeszkoleni i są w pewnym sensie tak jakby niezastąpieni. Tymczasem wszystko się 

zmienia,  nawet  człowiek  zmienia  się  co  7  lat   i chciałbym powiedzieć – dodał - że 

mądrość jest w pokorze, a nie w pewności siebie. 

Kończąc wystąpienie pan Wojnarowski  przytoczył ostatnio przeczytane stwierdzenie 

dotyczące  trzech  najważniejszych rzeczy, które świadczą o wartości człowieka, a 

mianowicie :   1) żeby umieć na nienawiść odpowiedzieć miłością, 2) żeby umieć przyjąć 

odrzuconych, 3) żeby umieć się przyznać do błędów.  
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I tak mi się wydaje – powiedział – że Komisja ta, tak jak każda inna komisja służb 

publicznych ma rolę służebną wobec ludzi chorych, nie umiejących sobie poradzić w trudnej 

sytuacji.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – odnosząc  się  do  kwestii  Komisji    przekazała, że działa 

w niej także przedstawicielka Stowarzyszenia „Zdrowie”, która jest jedną z bardziej 

aktywnych osób działających na rzecz Stowarzyszenia. Także bardzo mocno pilnuje ona 

spraw tego Stowarzyszenia. Nadto Przewodnicząca  nie do końca zgodziła się z tym, że 

Komisja nie jest szeroko reprezentowana.  

 
Pani Jolanta DZIAŁAK – Pełnomocnik BM ds. Uzależnień odnosząc się do wypowiedzi 

radnego pana Wojnarowskiego powiedziała, że Stowarzyszenie „Zdrowie” jest traktowane tak 

samo, jak każdy inny podmiot realizujący zagadnienia związane z rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych czy innych uzależnień. Członkowie Stowarzyszenia zawsze są 

zapraszani na organizowane spotkania i szkolenia i sami decydują kto z nich ma z danego 

zaproszenia skorzystać. Mówił pan o braku środków na realizację zadań dla członków 

Stowarzyszenia – kontynuowała . Otóż – miasto od wielu lat  udostępnia Stowarzyszeniu   

nieodpłatnie  pomieszczenia na ul. Księżodworskiej. Nie płaca więc czynszu ani  za prąd, gaz 

itd.  

Natomiast jeżeli wpływają wnioski  Stowarzyszenia o opłacenie miejsca na organizowane 

przez nich spotkania, to także są one załatwiane pozytywnie.  W ubiegłym roku – mówiła 

dalej – nie było wniosku o jakieś szkolenie, ale w latach poprzednich bodajże 3 osoby zostały 

przeszkolone na działania, które mogą wykorzystać w tym ruchu.  

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – zabrał głos w sprawie kontroli punktów sprzedaży 

napojów alkoholowych. W sprawozdaniu – stwierdził – jest napisane, że przeprowadzono 27 

kontroli, które nie wykazały naruszenia przestrzegania ustawy, a ponieważ  wszyscy 

mieszkamy w Działdowie i widzimy co się dzieje w sklepach  - kontynuował – chciałbym 

zapytać – jak wyglądają te kontrole ?  

 
i 
 
Pani Jolanta DZIAŁAK – odpowiedziała, że kontrole wyglądają w ten sposób, że 

członkowie Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przy współpracy 

ze Strażą Miejską odwiedzają punkty sprzedające alkohol i stwierdzają czy są wydzielone 

miejsca na alkohol, czy znajdują się wywieszki informujące, że nie sprzedaje się alkoholu 

nietrzeźwym i nieletnim. W momencie, gdyby taka sytuacja zaistniała – oczywiście 

członkowie Komisji reagują. W ubiegłym roku nie było takiej potrzeby. Ale w latach 
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poprzednich były kierowane wnioski do prokuratury o wszczęcie postępowania, 

ponieważ nie była przestrzegana ustawa.  

Natomiast prawdą jest, że w tych punktach sprzedaży wcale nie jest tak dobrze, ale my 

wszyscy musimy zwracać na to uwagę. W momencie kontroli bowiem - nie stwierdzono 

łamania ustawy. Natomiast jeżeli ktokolwiek zauważy, że coś się dzieje niepokojącego, to 

bardzo proszę o sygnał. W tym roku już przeprowadziliśmy dwie rozmowy z osobami, które 

prowadzą sprzedaż napojów alkoholowych, co do których były skargi  – przekazała – tj. 

rodzice twierdzili, że właśnie w tych punktach młodzież prawdopodobnie piła alkohol.  

Proszę państwa – kontynuowała pani Działak – jeżeli przepisy ustawy zostaną złamane 

naocznie, to wtedy jest podstawa do wszczęcia postępowania. Natomiast kontrole nie 

wykazały tego. Możemy  tylko   przekazać   informację  do   policji   o    szczegółowy nadzór 

i poprosiliśmy o to co do niektórych punków sprzedaży.  

 

Pan  radny MROWIŃSKI – zabierając ponownie głos przekazał, że chce w tej kwestii 

zaproponować wypracowanie innych metod kontrolowania. Po czym przekazał, że w czasie 

jego pracy w szkole przy okazji ankietowania nieletniej młodzieży na temat spożywania 

alkoholu wyszło, które punkty sprzedają młodzieży alkohol. Były sklepy, które przewijały się 

po kilkadziesiąt razy, jako te, w których można bez problemu zakupić alkohol. Przy czym nie 

wiem – kontynuował – czy w świetle prawa taka ankieta może być dowodem dotyczącym 

sprzedaży alkoholu nieletnim.  

Natomiast jest inny sposób. Otóż - ostatnio w „Gazecie Olsztyńskiej” czytałem  – przekazał – 

o kontroli dyskotek w Giżycku. Przeprowadzali je członkowie komisji ds. rozwiązywania 

problemów alkoholowych z udziałem policjanta i pedagoga szkolnego . Były to kompleksowe 

kontrole dotyczące nie tylko przestrzegania przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości, 

ale również pedagog szkolny sprawdzał czy w dyskotekach nie bawi się młodzież nieletnia. 

Po    czym    pan  Mrowiński    zapytał  –  czy  można  wypracować  takie  metody   kontroli 

w Działdowie ?  

 
a 

 
Pani DZIAŁAK – uznała, że każdy pomysł jest dobry, żeby po raz kolejny spróbować  

osobom, które prowadzą sprzedaż napojów alkoholowych uświadomić , jaką krzywdę czynią 

tym najmłodszym.   

Natomiast to, że młodzież podaje, iż nie ma problemu z zakupem czy pozyskaniem alkoholu, 

to prawda – mówiła. Ale czasami wygląda to w ten sposób, że kupują go jej dorośli, czyli np. 

osiemnastolatkowie.  
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Wiceprzewodniczący RM pan Marek DWÓRZNIK  - stwierdził, że pani pełnomocnik nie 

powiedziała   najważniejszego,   a   mianowicie   tego,   że   w programie są zapisane zadania 

i do każdego z nich jest przydzielona odpowiednia kwota na jego realizację, także każdy 

podmiot może się o to zwrócić, także Stowarzyszenie. Nadto przekazując, że poza opłaceniem 

szkoleń   Stowarzyszenie  otrzymało   środki   na   wyjazd  ogólnopolski „Zlot Trzeźwości „ 

w Częstochowie –  zapytał o kwotę tego dofinansowania.  

 
Pani DZIAŁAK – wyjaśniła, że wcześniej ustalili, jaka kwota będzie satysfakcjonująca i taką 

Stowarzyszenie otrzymało, natomiast  w tym momencie nie potrafi podać jej wielkości.   

 
Radny pan MROWIŃSKI – kontynuując wcześniej  poruszaną kwestię -   powiedział, że nie 

chodzi mu o to, żeby udowadniać i karać. Ale  ponieważ  wie,   że są sklepy i punkty 

podejrzane , to proponuje, aby ich wnioski o koncesję na sprzedaż alkoholu opiniowane były 

negatywnie. Uznał bowiem, że większą   karą   dla nich byłaby odmowa wydania zezwolenia, 

niż angażowanie w te sprawy prokuratury, sądów itd.  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta powiedział, że bardzo podobało mu 

się stwierdzenie radnego pana Wojnarowskiego o dokonanie weryfikacji osób zasiadających 

w Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Nie może bowiem być tak, że są w 

niej ludzie wyznaczeni dożywotnio. Wiadomym jest – kontynuował – że członkowie komisji 

muszą mieć kwalifikacje. Ale w skład  komisji wchodzą też  osoby, które już dawno są na 

emeryturze i ich sprawność jest rzeczywiście mniejsza. Tak więc  dodanie do jej składu 

„świeżej krwi” – uważam za stosowne – powiedział. Po czym zapewnił, że jeżeli, jako 

Burmistrz będzie miał wpływ na to, żeby zaproponować do Komisji kogoś młodszego, to 

oczywiście to zrobi.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM zapytała panią pełnomocnik czy ma 

przy sobie skład Komisji, bo uważa, że w niej ludzie zupełnie sprawni pod każdym 

względem.  

 
a 

 
Pani Jolanta DZIAŁAK – zadeklarowała, że przedstawi panu Burmistrzowi pełen skład 

Komisji wraz z opisem.  

Następnie poinformowała, że w imieniu przewodniczącego Komisji zaprosiła na najbliższe 

posiedzenie radnego pana Wojnarowskiego, po czym zaprosiła także Burmistrza oraz 

radnych, zainteresowanych  tą tematyką.  
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        Po zakończeniu dyskusji nad sprawozdaniem: 

 
Radny pan Michał STRUZIK – zwrócił uwagę na to, że zarówno ten punkt jak i dwa inne 

ujęte w porządku dzisiejszej sesji – brzmią : sprawozdanie, a nie przyjęcie sprawozdania i w 

związku z tym zapytał -  czy winny być one głosowane ? 

 
Przewodnicząca Rady  - wyjaśniła, że nie ma formalnego obowiązku ich głosowania, ale 

robimy to dla składających sprawozdania, aby wiedzieli – czy Rada oceniła pozytywnie czy 

negatywnie przygotowane przez nich sprawozdanie.  

 

Jeżeli więc nie ma takiego wymogu, to składam wniosek formalny, aby tych punków nie 

głosować – przekazał pan STRUZIK.  

 

        Rada 5 głosami „za”, „przeciw” 8 i przy 6 „wstrzymujących się” odrzuciła ten wniosek. 

 

        Po    czym   14 głosami  „za”,   przy   6 „wstrzymujących się” Rada  przyjęła    

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2006. 

 

 

Ad pkt 12 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła, jednocześnie 

omawiając projekt uchwały dotyczący nabycia w drodze umowy kupna-sprzedaży  

nieruchomości       zabudowanej   położonej   w    Działdowie   przy     ul.    11 Listopada   2 

za kwotę 150 000 zł,  z przeznaczeniem części niezabudowanej na poprawienie komunikacji 

w związku z budową wiaduktu drogowego w ulicy Lidzbarskiej, a budynku mieszkalnego – 

na mieszkania komunalne. 

 
W dyskusji : 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI  - zapytał czy ta droga przy wyjściu, gdyby się miała 

łączyć z ulicą Lidzbarską – weszłaby częściowo, rogiem – w posesję pana Ciukaja ?  

 

Pani SKRZYPEK – odpowiedziała, że trudno jest w tej chwili dokonać pełnej oceny, bo to 

dopiero   rozwiązania   techniczne  dadzą  pełen obraz. Przy  czym dodała, że oczywiście są tu  
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prawa właścicielskie,  czyli  jeśli    projektanci  uznają, że jest taka potrzeba, to nie wiadomo 

czy właściciel wyrazi  zgodę,  dlatego też  – dodała – decydujemy  dzisiaj  o zakupie  

nieruchomości przy ul. 11 Listopada 2, żeby później nie było takich przeszkód.  

 
Pan KASZUBSKI – rozumiem – kontynuował – że nawet gdyby pan Ciukaj nie wyraził 

zgody, to będą spełnione kryteria, umożliwiające wykonanie drogi dwukierunkowej ?  

 
Tak, oczywiście – odpowiedziała pani Monika SKRZYPEK. 

 

Wiceprzewodniczący RM pan Marek DWÓRZNIK – zapytał czy znamy chociażby 

przypuszczalny termin rozpoczęcia budowy wiaduktu na ul. Lidzbarskiej ?  

 
a 

 
Pani SKRZYPEK – wyjaśniała, że do końca 2007 roku ma być opracowany projekt 

techniczny, czyli wszelkie rozwiązania sieciowe, inżynieryjne, mostowe itp. Natomiast jest 

czas  do  2013  roku,   przy   czym   na pewno  będzie to wykonywane etapowo. Nie wiemy, 

w którym momencie wpisze się Działdowo, ale mamy nadzieję, że w latach 2010-2011. 

 

        Po czym Rada 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr V/52/07 

 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

zabudowanej położonej w Działdowie przy ul. 11 Listopada 2 na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo.  

 

                 
Ad pkt 13 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM dokonując wprowadzenia do 

dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 

Miasta Działdowo na lata 2007-2013 powiedziała, że przyjęcie tego programu w przyszłości 

będzie procentowało tym, że Rada Miasta będzie uzyskiwała informacje dotyczące wszelkich 

poprawek. Jest to pierwszy dokument, przystosowany do obecnej rzeczywistości, ale później 

życie weryfikuje wiele spraw.   Ustaliliśmy więc podczas posiedzenia komisji – 

kontynuowała – że Rada będzie uzyskiwała informacje o wszelkich zmianach – nie 

przyjmując ich uchwałami. 
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Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – zapytał kto jest właścicielem działki, znajdującej się  

między Powiatowym Urzędem Pracy a posesją pana Kamińskiego?  

 

Pan Ryszard DUCHNA – Z-ca  Burmistrza  odpowiedział,  że  jest  ona  własnością miasta, 

a obecnie miasto wydzierżawia ją panu Kamińskiemu, który składuje tam materiały.   

 

Pan MROWIŃSKI – pytał dalej – czy miasto ma jakieś plany dotyczące sprzedaży bądź 

zagospodarowania  tej działki?  

 
i 

 
Pan DUCHNA – poinformował, że miasto nie ma planu sprzedaży tej działki – dodając – że 

dwa lata temu Powiatowy Urząd pracy złożył wniosek o wykorzystanie jej na parking, ale nie 

zmienili jej przeznaczenia. Jeżeli natomiast będzie taka potrzeba, to oczywiście na taki cel 

działka  ta  mogłaby  być wykorzystana zarówno przez Urząd Pracy jak również przez 

CARITAS.  

 

Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący RM twierdząc, że posiadają zbyt małą 

wiedzeąna temat finansów – zapytał – czy znany jest koszt pierwszego etapu, czyli koszar ?  

 
a 

 
Pan Konrad KULAWIK – wyjaśnił, że w projekcie programu jest rozdział „Plan finansowy 

realizacji  programu rewitalizacji”, w którym są zapisane  założenia finansowe dla 2 

planowanych inwestycji,  inwestycji, czyli koszar i rozbudowy Powiatowego Urzędu Pracy. 

Jest to plan najbardziej w tym  momencie realny i dostępny na tym terenie, czyli te inwestycje 

mogą być zrealizowane w najbliższym czasie. Natomiast pozostałe projekty nie są jeszcze 

skonkretyzowane i w związku z tym  nie ma na nie planu finansowego.  

 
        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr  V/53/07 

 
Rada przyjęła Lokalny Program Rewitalizacji dla Miasta Działdowo na lata 2007-2013.  

 
 
Po czym głos zabrał : 
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Pan Marian JANICKI    - Starosta Działdowski, który w imieniu Społecznego Komitetu 

Modernizacji obiektu po byłych koszarach pod hospicjum   podziękował panu Burmistrzowi 

za   inicjatywę,  członkom komisji , którzy pracowali nad przygotowaniem planu rewitalizacji 

i radnym za dzisiejsze głosowanie.    

Przyjęcie tego programu – powiedział – nie   daje gwarancji realizacji tych inwestycji, ale 

daje możliwość. I nie ukrywam – kontynuował – że prosiliśmy pana Burmistrza, żeby ten 

Program Rewitalizacji przygotować przynajmniej w tym pierwszym zakresie. Chcemy 

bowiem złożyć aplikację do Regionalnego Programu Operacyjnego o pozyskanie środków na 

modernizację tych obiektów.     

Dalej odnosząc się do pytania Wiceprzewodniczącego pana Dwórznika dotyczącego kosztów- 

poinformował   - że   według    już    przygotowanych  kosztorysów   modernizacja hospicjum 

będzie kosztowała ok. 12.000.000 zł, a rozbudowa siedziby PUP ok. 700.000 zł.  

Mam nadzieję – mówił dalej pan Starosta -  że niedługo Bruksela zatwierdzi Regionalny 

Program Operacyjny i pod koniec roku będzie można aplikować, a uchwalony przez Państwa 

program umożliwi nam   skorzystanie z osi rewitalizacji miast. Niestety w studiach 

wykonalności – przekazał – musi być odniesienie do lokalnych programów rewitalizacji i 

dzięki państwa uchwale można będzie dokończyć wszystkie dokumenty formalne.  

        Nadto pan Janicki korzystając z obecności na sesji przekazał zgłoszony mu przez 

dyrektora SANEPID-u problem związany z bezpieczeństwem, a dotyczący braku na terenie 

naszego powiatu cysterny, która zabezpieczyłaby mieszkańców w wodę pitną w przypadku 

awarii. Jako Szef Obrony Cywilnej i Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa – kontynuował 

– winieniem zwrócić się w tej sprawie na drodze  formalnej do każdej z gmin, ale uważam 

kupowanie takiej cysterny przez każdą z gmin za bezcelowe. Tak więc myślę, że gdyby ze 

strony miasta wyszła informacja, że zamierzcie coś takiego kupić na obszar powiatu, w 

drodze porozumienia międzygminnego, to odpowiedziałbym  dyrektorowi SANEPID-u, że 

wstrzymujemy się jeszcze z wszczęciem procedury formalnej, bo samorządy się tą sprawą 

zajmą. A myślę, że zechcą, gdyż do zadań własnych gmin należy, zaopatrzenia mieszkańców 

w wodę pitną.    

 
a 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta podziękował panu Staroście za 

zgłoszoną uwagę dotycząca zakupu cysterny. Uznał to za dobry pomysł – zapewniając- że 

przejmie w tej materii inicjatywę. Skontaktuję się z pozostałymi gminami naszego powiatu – 

przekazał – w celu wypracowania porozumienia z zmierzającego do dokonania zakupu.  
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Rzeczywiście bowiem – tak jak zwrócił na to uwagę dyrektor SANEPID-u  - jest to rzecz 

niezbędna, zapewniająca bezpieczeństwo dla mieszkańców. 

                    

 

Ad pkt 14 

 

        Bez uwag - Rada  18 głosami „za”, tj. jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała – 

„SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI PLANU ROZWOJU LOKALNEGO DLA GMINY-

MIASTO DZIAŁDOWO” – stanowi ono załącznik do protokółu.  

 

Ad pkt 15 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta  omówiła 

proponowane zmiany do tegorocznego budżetu miasta. Po czym informując, że w czasie 

dyskusji  nad projektem na Komisji Budżetu i Finansów pojawiło się pytanie dotyczące 

finansowania wzrostu wynagrodzeń nauczycieli – wyjaśniała, że  - otrzymaliśmy na ten cel 

zwiększenie subwencji o 463.000 zł.   Jednocześnie przekazała, że sporządzali ankietę dla 

Związku Miasta Polskich, w której wykazali środki niezbędne  na zabezpieczenie skutków 

podwyżki o 5%. I w przypadku szkół będzie to kwota 445.428 zł, a przedszkoli – 84.662 zł, 

czyli łącznie jest to 530.090 zł. 

 

Czyli miasto musi dopłacić – stwierdziła Przewodnicząca Rady. 

 
W dyskusji 

 
Radny pan Michał STRUZIK – odnosząc się kwestii dopłacania przez miasto do podwyżek 

nauczycieli – zapytał – co z 5%, które idą w transzach subwencyjnych co miesiąc.  

Przecież pani dyrektor Waligóra  wyraźnie powiedziała – kontynuował - że skutki podwyżek 

są zawarte właśnie w tych transzach subwencji. A nie pytam o to bez przyczyny –mówił -   bo 

jeżeli było składane odpowiednie sprawozdanie do GUS dotyczące skutków podwyżki łącznie 

z subwencją, to praktycznie te podwyżki winny być zawarte  w tych  sprawozdaniach GUS, 

gdyż na ich podstawie również są wyliczane skutki podwyżki. Więc to mnie zastanawia – 

powiedział – bo albo są podane złe dane, albo gdzieś po drodze pomyliły się służby 

wojewody lub minister.   

 
a 
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta przypomniał radnemu panu 

Struzikowi, że przecież na spotkaniu z panią Waligórą byli obaj. Na tym spotkaniu mówiła 

ona również – kontynuował – że środki z oświatowej subwencji ogólnej nie są w pełni 

wykorzystywane przez niektóre samorządy, że z tej subwencji gminy biorą pieniądze na drogi 

i inne zadania własne.  

Natomiast u nas  -   Gmina-Miasto Działdowo, żeby  utrzymać  tę  sieć szkół,  którą  posiada,  

a więc dwie szkoły podstawowe, dwa gimnazja i LO w roku ubiegłym dołożyła 2.400.000 zł, 

a w tym roku mimo, że spadła ilość uczniów -2.700.000 zł. Także nie wiem – mówił 

Burmistrz – gdzie są te pieniądze. Oczywiście będę robił wszystko w tej materii – zapewnił – 

żeby te wydatki miasta były jak najmniejsze. Ale wątpię, że można utrzymać szkoły z samej 

subwencji oświatowej. Radny pan Odachowski – kontynuował – składając  sprawozdanie ze 

Zgromadzenia  Miast Polskich informował,  że  wszyscy  przedstawiciele  miast polskich 

składają pisemne protesty do MEN-u, że subwencji oświatowej nikomu nie starcza. W 

związku z tym nie wie skąd pani Waligóra wzięła te dane. Po czym przekazał, że umówił się 

na spotkanie  z panią Waligórą, na które weźmie wszystkie dane dotyczące wydatków 

oświatowych  i poprosi o podanie sposobu na uleczenie naszych  finansów. Zobaczymy czy 

da receptę i ile to będzie nas kosztować społecznie, bo jeżeli rzeczywiście nie będziemy 

dopłacać do oświaty w takiej wysokości, jak to robimy obecnie, to czy nie dojdzie do tego, że 

nagle wszystkie szkoły zostaną zamknięte, a dzieci będzie wychowywała ulica.  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM przekazała, że w poprzedniej kadencji 

Zastępcy Burmistrza, pani Nowakowskiej udało się za pośrednictwem pani Waligóry zdobyć 

z ministerstwa ponad 2 miliony złotych i ma nadzieję, że pan Burmistrz będzie równie 

skuteczny i nie trzeba będzie zamykać naszych szkół.  

 

 

        Po czym podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr V/54/07 

 

Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2007.  
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Ad pkt 16 

 

        W dyskusji nad projektem uchwały dotyczącym wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej dla Powiatu Działdowskiego w kwocie 5.500 zł na zakup sztandaru dla I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Stefana Żeromskiego w Działdowie  : 

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – zapytał o całkowity koszt zakupu sztandaru. 

 
Radny pan Adam STOLARSKI – dyrektor tego LO odpowiedział, że wynosi on około 

5.700 zł.  

 
a 

 
Pan MROWIŃSKI – przekazał, iż zapytał dlatego, że również Gimnazjum Nr 1 stoi przed 

takim zakupem. Po czym –zapewniał - że nie jest przeciwnikiem tego dofinansowania. Ale 

oni, w swojej szkole już od trzech lat zbierają pieniądze na zakup sztandaru . I rodzice w oczy 

mu się śmieją, że składają na ten cel po 10 zł, a tutaj Rada Miasta przekazuje 5.500 zł dla 

jednostki, która nie jest jednostką organizacyjną miasta.   

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz  Miasta  powiedział, że nie jest filantropem 

i waży każdy grosz. Po czym przypomniał, że prośba z LO, przekazana za pośrednictwem 

starostwa dotyczyła ufundowania 2 sztandarów na łączną kwotę ponad 10.000 zł . Natomiast 

przychylili się do prośby o ufundowanie jednego sztandaru, gdyż uważają, że jest nasze 

liceum, do którego chodziła również większość radnych  i pobrała niezłą naukę. Tak więc 

dzisiaj, jako osoby piastujące w tym mieście funkcje – możemy coś tej szkole dać, spłacając 

jakiś dług. Myślę więc – powiedział że ufundowanie tego sztandaru będzie spłaceniem tego 

swoistego długu. 

Natomiast jeżeli chodzi o sztandar dla Gimnazjum Nr 1 – przekazał – to w budżecie Wydziału 

Oświaty na rok 2007, znajdują się środki na ten zakup.   

 

Pan  MROWIŃSKI – podziękował  za zabezpieczenie  środków na zakup sztandaru dla 

Gimnazjum i za wyjaśnienia.  

 

        A Rada podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr V/55/07 

 
wyraziła zgodę na udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego. 
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Po czym 

 
Pan   Adam   STOLARSKI –   dyrektor  LO  podziękował  radnym  za   podjęcie    uchwały 

i Burmistrzowi za uzasadnienie, które przedstawił Radzie.  

 

Ad pkt 17 

 

        Pan Tadeusz MARCHLEWICZ –   Sekretarza    Miasta    omówił    projekt  uchwały 

w   sprawie   upoważnienia   Przewodniczącej   Rady  Miasta   do  powiadomienia Sekretarza 

i Skarbnika o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego. 

Następnie Sekretarz i Radca Prawny Urzędu  przybliżyli Radzie kwestię  złożenia oświadczeń 

lustracyjnych przez radnych. 

 

        Po czym Rada, 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie podjęła   

 
                                       U c h w a ł ę   Nr V/56/07 

 
w  sprawie   upoważnienia    Przewodniczącej   Rady   Miasta   do powiadomienia Sekretarza 

i Skarbnika o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego.  

 

 
Ad pkt 18 

 

        Podjęcie  uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta 

Działdowo : 

  
 Pani Ewa NERS – Naczelnik Wydziału Oświaty zwróciła się do radnych o naniesienie 

poprawki  do   projektu,  polegającej na dopisaniu do § 3 pkt 5, czyli do składu Komisji, która 

opiniuje wnioski o stypendia – dyrektora Miejskiego Domu Kultury – informując, że jest to 

wniosek  Komisji    Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.  

 

        Rada bez uwag  jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr V/57/07 

 
w sprawie zasad przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta Działdowo, uwzględniającą 

poprawkę Komisji. 
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Ad pkt 19 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr V/58/07 

 
Rada zmieniła  uchwałę   Nr XXVII/232/05 Rady Miasta Działdowo z dnia 24 marca 2005 r. 

w sprawie regulaminu udzielania pomocy o charakterze socjalnym.  

 

 

Ad pkt 20 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr V/59/07 

 
w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami dotyczących 

uchwalania i zmian statutów jednostek pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo – Osiedli.  

 
Po czym - w związku z tym, iż była to ostatnia sesja przed wyborami zarządów osiedli , 

Przewodnicząca Rady  pani Teresa BARTKOWSKA – podziękowała przewodniczącym 

zarządów za pracę i życzyła im powodzenia w wyborach, wyrażając nadzieje, że po wyborach 

wrócą do nas w tym samym składzie, gdyż jak powiedziała, przez cztery lata sprawowali oni 

swoje funkcje bardzo dobrze, byli łącznikiem między Radą i Burmistrzem a mieszkańcami 

osiedli.  

 

 
Ad pkt 21 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego KOCIELI Zbigniewa 

wskutek nie zaprzestania prowadzenia działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia 

gminy w terminie 3 miesięcy od dnia złożenia ślubowania : 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM poinformowała, że pan radny Kociela 

od momentu przyjęcia mandatu radnego współpracował z nią w tej sprawie. Chcieliśmy 

bowiem  mieć   pewność  –  przekazała –  czy  majątek,  który  wykorzystuje  do prowadzenia  
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działalności gospodarczej  uniemożliwia  mu  bycie  radnym.  Współpracowali  również w 

wyjaśnieniu tej sprawy z panem mecenasem, któremu serdecznie podziękowała za pomoc. 

Ponadto zwróciłam się o zajęcie stanowiska w tej sprawie do Wojewódzkiego Komisarza 

Wyborczego w Elblągu, któremu dokładnie opisałam tę sytuację – poinformowała. A 

Komisarz przekazał sprawę  wojewodzie, jako organowi kompetentnemu. Po otrzymaniu 

pisma – kontynuowała – służby wojewody kilkakrotnie zwracały się do mnie o uzupełnienie 

różnego rodzaju dokumentacji , tj. umów i innych załączników. Tak wiec w związku z tym, 

że cały czas prowadziliśmy to postępowanie – mówiła Przewodnicząca –  nastąpiło 

przekroczenie terminu 6 marca, do którego pan radny był  gotów sam zrezygnować z 

mandatu. Odpowiedź bowiem przyszła tydzień po ustawowym terminie i niestety jest ona 

taka, że Rada musi stwierdzić wygaśnięcie mandatu w związku z prowadzeniem  działalności, 

uznanej przez te wszystkie organa, za działalność prowadzoną na  majątku komunalnym. 

Dlatego też dzisiaj musimy stwierdzić wygaśniecie mandatu. Ale zanim to uczynimy 

chciałam w imieniu radnych i własnym podziękować bardzo serdecznie panu radnemu 

Zbigniewowi  Kocieli  za   wszystkie inicjatywy, za jego aktywność, za jego zaangażowanie 

w pracę Rady. Jest on jednym z tym młodych radnych, którzy tak bardzo angażowali się w tę 

pracę.  Mam tylko ogromną nadzieję – kontynuowała Przewodnicząca – że sam fakt 

wygaśnięcia mandatu nie zamknie współpracy między Radą, a Panem, bo bardzo sobie 

cenimy te współpracę. Po czym Przewodnicząca zaprosiła pana Kocielę na   wszystkie sesje 

Rady – oczekując, że zawsze będą mogli porozmawiać  o sprawach ważnych dla miasta.  

Obecnie pan radny bardzo zaangażował się w akcję „Blisko boisko”. Sprawa ta leży na sercu 

również panu Burmistrzowi  – także myślę – powiedziała – że nasza młodzież będzie miała 

blisko boisko. 

 

Pan Zbigniew KOCIELA – dziękując za słowa uznania – powiedział – że jest mu z tego 

powodu bardzo miło. Po czym podziękował za krótką, ale ciepłą, miłą i pracowitą 

współpracę.  Wyrażając nadzieję, że jego rola współpracy z Radą i pracy na rzecz miasta nie 

skończy się  po utracie mandatu. Na pewno będę Państwu gorąco kibicował i wspierał na ile 

się uda.  

 
a 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta zwracając się do pana Kocieli 

powiedział :  - Szanowny kolego Zbyszku, po tak wielu pięknych słowach wypowiedzianych 

pod  twoim  adresem  przez  panią Przewodniczącą –  wypada mi tylko przyłączyć się do nich  
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i dodać, że rzeczywiście takiego młodego, zdolnego, ambitnego człowieka z ikrą będzie nam 

w tej Radzie brakowało. Ale winszuję sobie i chyba Państwu też, że ta współpraca będzie 

owocowała. Jeżeli będę realizował – a daj Boże, że mi się uda – sprawy związane z budową 

basenu –  trzymam cię za słowo, że będziesz mi w tym bardzo pomocny.   

 

        Po czym Rada 17 głosami ”za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr V/60/07 

 
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Zbigniewa KOCIELI. 

 

 

Ad pkt 22 

 

        Podjętą bez uwag – 16 głosami „za” , przy 4 głosach „wstrzymujących się” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr V/61/07 

 
Rada zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007.  

 

 

Ad pkt 23 

 

        W punkcie tym : 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na zgłoszone 

zapytania i interpelację, i tak :  

- odnosząc się do zgłoszonej potrzeby odbycia spotkania Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska ze Starostą i właściwą Komisją powiatową w sprawie zagospodarowania 

bursy na cele biblioteki miejskiej – uznał pomysł spotkania za dobry i zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji, pana Stolarskiego o poczynienie kroków w celu 

doprowadzenia do takiego spotkania. Po czym zadeklarował wolę uczestnictwa w 

nim- dodając – że jeszcze przed spotkaniem -  z fachowcem budowlanym obejrzą ten 

obiekt, aby wiedzieć na ile będzie on się nadawał na potrzeby biblioteki, a potem będą 

prowadzić dyskusje  czy rzeczywiście jest taka potrzeba, aby była tam biblioteka – czy 

nie lepiej przenieść jej do zamku bądź wybudować nowy obiekt. Także będziemy się 

nad tym zastanawiać – zapewnił –i na pewno temat ten nie będzie pozostawiony,  
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- odpowiadając na zapytanie radnego pana Kaszubskiego dotyczące  przetargu na 

budowę ulic – przekazał że –  trwają prace przetargowe na budowę wszystkich 

zaplanowanych do realizacji ulic. A dalej przekazał, że  już w styczniu wystąpił do 

swojego zastępcy z inicjatywą  ich przyśpieszenia, tak aby odbyły się one wiosną,  

żeby najpóźniej maj-czerwiec zostały te zadania wykonane. Z uwagi na to, że ceny 

materiałów poszły w górę - wzrosły też ceny tych usług- przekazał.. Trzeba więc było 

poczekać do dnia dzisiejszego, kiedy to zmieniając budżet - przesunęliśmy środki z 

inwestycji dotyczących dróg dojazdowych do wiaduktu, na rzecz budowy ulic na 

osiedlach Księżodworska i Leśna. I teraz mając już zabezpieczone środki możemy 

swobodnie ogłaszać przetarg. Myślę, że zostanie on ogłoszony do końca tego miesiąca 

– przekazał – i że wyrobimy się z tymi inwestycjami jeszcze w drugim kwartale tego 

roku,   

- co do interpelacji dotyczącej wyrównywania studzienek – kontynuował – to myślę, że  

oszczędności, które zostaną po jakże łagodnej zimie – przeznaczymy  na zajęcie się ta 

problematyką,  

- jeżeli chodzi o natężenie ruchu na dwóch bardzo newralgicznych skrzyżowaniach, co 

podnosił pan radny Mrowiński, to wystąpi z prośbą w tej sprawie do Komendanta 

Powiatowego Policji,  

- radny pan Mrowiński przedstawił sprawę dotyczącą zagospodarowania przestrzennego 

miasta w okolicach ulicy Świerkowej. Otóż – jak pan radny doskonale wie – mówił 

Burmistrz – jest i funkcjonuje plan zagospodarowania przestrzennego miasta, który 

przewiduje w swojej części opisowej miejsca pod parkingi, pod zieleń miejską, pod 

place zabaw itp. W związku z tym, posiadacze działek do realizacji danej inwestycji 

dostają określone warunki, a kwestia ich spełnienia leży w gestii powiatowego 

inspektora nadzoru budowlanego. Mam nadzieję – mówił dalej – że inwestycje, które 

będą planowane przy ul. Świerkowej, gdzie jest ok. 2 hektarów, które będą 

wystawione do przetargu na cele budownictwa wielko mieszkaniowego, również będą 

przewidywały tego typu obiekty  jak parkingi, place zabaw, skwery zieleni i 

ewentualnie wewnętrzne boiska –w ramach placu zabaw, 

- następnie odnosząc się do zapytania Wiceprzewodniczącego Dwórznika dotyczącego 

okresu dzierżawy gruntu pod garażami – powiedział że – sprawa garaży jest rzeczą 

newralgiczną i  niejednokrotnie w ubiegłej kadencji radni podnosili ten problem – 

mówiąc, że nie są one wizytówką dla miasta  i rzeczywiście nie stanowią one 

wizytówki. Dlatego też wszyscy dotychczasowi dzierżawcy działeczek pod garażami 

mieli  podpisane  umowy  na  czas  określony.   W  związku  z tym, teraz przed łużamy   
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     wygasłe    umowy   maksymalnie    na   3 miesiące.   Natomiast,   jeżeli będziemy już 

przygotowywali  przetarg, na sprzedaż tej ziemi, na której stoją garaże, to potencjalny 

nabywca przejmie to z tzw. dobrodziejstwem inwentarza. Nie mniej jednak – 

kontynuował-  pracujemy nad tym, żeby ten nabywca został zobligowany do tego, aby 

część garaży, które postawi na tym terenie była przeznaczona nie tylko dla 

mieszkańców, ale i innych chętnych. Wiadomo – mówił dalej – że nie wszystkich 

będzie stać na kupno garaży murowanych. Ale pojawiła się inicjatywa oddolna, którą 

przyjął z entuzjazmem – dotycząca przeniesienia części garaży blaszanych na  teren  

prywatny, niedaleko ulicy Świerkowej. Jest bowiem właściciel gruntu , który byłby 

zainteresowany wydzierżawieniem go pod tego typu garaże, tak żeby się nie rzucały w 

oczy, a po drugie żeby było łagodne przejście dla tych, których nie stać na budowę 

garaży murowanych. Przy czym Burmistrz poinformował, że plan zagospodarowania 

przestrzennego nie przewiduje stawiania na terenie miasta garaży blaszanych. Nie  

mniej jednak myślę – dodał – że w tamtym miejscu na czas określony, ze względów 

społecznych, żeby łagodnie przeprowadzić ten proces – będziemy zmuszeni do 

wyrażenia czasowej zgody na usytuowania tam części tych garaży, 

- natomiast jeżeli chodzi o  korzystanie przez młodzież z boisk przyszkolnych, to przy 

Szkole Podstawowej Nr 3 jest taka możliwość w dni powszednie do godz. 2000 , 

widnieje tam jednak tabliczka, że nie ma zabezpieczonych dyżurów przez nauczycieli, 

którzy sprawowaliby nad nimi opiekę. Młodzież korzysta także z boisk przy 

Gimnazjum Nr 2 i przy ZSz Nr 2 i póki co korzystają z nich na własna rękę. Nie mniej 

jednak są jeszcze boiska budowane na osiedlu Polna, niedaleko ul. Zbożowej oraz na 

osiedlu Leśna, przy ul. ZMS, które zamierzają poszerzyć,  

- co do eternitu – odpowiadał dalej – to w obiekcie sortowni, która ma być przy ul. 

Północnej przewidywane jest składowisko eternitu. I wówczas ten problem dla 

mieszkańców  zostanie  załatwiony, choć  też  nie   do końca. Wiąże  się  to   bowiem 

z kosztami, związanymi z samym procesem zdejmowania eternitu, co będą mogły 

robić tylko firmy posiadające koncesję na to, żeby ten eternit zdjąć, odpowiednio 

popakować i żeby go przewieźć. Oczywiście ustawodawca – kontynuował – 

wspaniałomyślnie obliguje samorządy czy nawet bardziej fundusz ochrony 

środowiska do tego, żeby z tego  funduszu łożyć środki na tzw. utylizację eternitu. Nie 

mniej jednak na tym funduszu miasto nie ma środków na ten cel. W związku z tym nie 

możemy zapewnić mieszkańcom, że zlecimy odpowiedniej firmie zdjęcie, 

składowanie i utylizację eternitu. Myślę jednak – powiedział – że sprawy  będą szły w 

tym  kierunku, iż normy prawne wyznaczone przez Unię Europejską, będą obligowały 
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państwo do partycypowania w kosztach związanych z jego utylizacją. My, jako 

Związek Gmin „Działdowszczyzna” wychodzimy naprzeciw temu społecznemu 

zapotrzebowaniu i dyrektywom UE – budując czy uczestnicząc, jako Gmina-Miasto 

Działdowo w budowie tak poważnego przedsięwzięcia. 

 
Nadto Burmistrz przekazał, że w  międzyczasie jeden z radnych zgłosił mu pomysł, żeby 

parking na podzamczu, na którym parkowane są samochody urzędników – udostępnić dla 

interesantów, dla mieszkańców – proponując aby urzędnicy, którzy w danym dniu,  nie 

korzystają w czasie pracy z samochodów – wjeżdżali na plac zamkowy, po to aby zwiększyć 

ilość miejsc parkingowych dla interesantów – co Burmistrz uznał za rozwiązanie niezłe.  

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – wracając do zabudowy ulicy Świerkowej – 

powiedział, że powstało tam 5 bloków i nie ma już miejsca na nic innego, czyli na place, 

zieleńce i boiska. To wszystko zostało ogrodzone i jest problem, ponieważ są tam dwie różne 

spółdzielnie i dzieci z jednej spółdzielni są wyganiane z boisk innej, nie są też wpuszczane na 

podwórko innej spółdzielni. Dziękuję panu Burmistrzowi za wyjaśnienia – przekazał – 

dodając, iż cieszy się , że w przyszłości, gdy będą powstawać kolejne bloki, to będzie się 

brało pod uwagę, że trzeba zagospodarować te miejsca. Za 10 lat bowiem ci mieszkańcy nie 

pójdą do spółdzielni, tylko przyjdą do Rady Miasta z problemem, że tam nie ma gdzie 

parkować, że tam nie ma gdzie się bawić, gdzie grać w piłkę i to będzie problem rady. 

Natomiast dlaczego właściciele spółdzielni kupują takie małe działki – kontynuował – ano 

dlatego, że kupując dużą z przeznaczeniem na np. zieleniec – musiałby za to zapłacić 

mieszkaniec i wtedy ceny mieszkań byłyby niekonkurencyjne. Czy więc to  miasto nie 

powinno zabezpieczyć tych placów – pytał – mówiąc przy tym, że takie jest jego zdanie.  

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Z-ca Burmistrza twierdząc, że nie wygląda to tak, jak my to 

oceniamy, dlatego chce trochę sprostować tę sprawę. Otóż – mówił – jeżeli  ktoś kupuje grunt 

w celu zabudowy i sprzedaje mieszkania, to powinien już w ramach tego za ile chce je 

sprzedać – ustalić co ma tam  być. A to, że ktoś chce sprzedać jak najtaniej, to przecież jest 

działalność prywatna. Pan Grzegorz mówi, że będzie to problem miasta. Jeżeli  tak by miało 

być, to ja, jako właściciel domu zażyczyłbym  sobie żebyście mi zrobili utwardzenie i zieleń. 

Przecież to jest budownictwo mieszkaniowe prywatne – stwierdził – i inwestor może to 

przewidzieć i zaplanować zagospodarowanie działki. Zresztą nawet rozporządzenie ministra 

budownictwa   określa    ile     terenu   pod   co   ma   być   przeznaczone  i  oczywiście   plan  
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zagospodarowania   też   o    tym   stanowi.   Nie   może być tak, żeby    miasto inwestowało 

w prywatną własność. Miasto ma grunty publiczne, cele publiczne i na te cele może wydawać 

środki. Jeżeli w planie jest teren zielony, to miasto musi tę zieleń zrobić, musi wybudować 

boiska sportowe ogólnodostępne, ale absolutnie nie może tego robić na gruntach prywatnych. 

 

Pan Zbigniew KOCIELA – nawiązując do odpowiedzi Burmistrza, że boisko przy SP Nr 3 

jest czynne do godz. 2000  - powiedział – niebawem   wakacje, wiemy    jak    długo  jest 

jasno, a przecież dzieci biegają do bardzo późnych godzin, dlatego myśli, że te godziny 

można byłoby przedłużyć.    Nadto zapytał czy boiska  będą czynne także w czasie wakacji.  

 
a 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - BM uznał, że godzina dwudziesta, to odpowiednia 

pora, o której dzieci winny wracać do domu.   

 
Pan  KOCIELA –  pytał dalej  czy  boiska  te  są   udostępniane   dla   młodzieży  w   soboty 

i niedziele ?  

 
Pan Burmistrz  - odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie. Ale jego zdaniem nic nie stoi na 

przeszkodzie, żeby  rady   rodziców  zadeklarowały, że   one będą w te dni pracować, że ktoś 

z rodziców tam będzie.  

 

 

Ad pkt 24 

            

        Wolne wnioski i informacje : 

 

Radny pan Andrzej TESSAR – informując, że doszli do wniosku z Przewodniczącym 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki, że należy Radzie przekazać więcej informacji 

na temat prośby Klubu Sportowego o zakup pojazdu.  Otóż jak wiemy – mówił – wniosek ten 

został negatywnie zaopiniowany, gdyż  w przedstawionej postaci nie mógł uzyskać opinii 

pozytywnej. Natomiast Komisja w swoich zamierzeniach – informował dalej – stwierdza, że 

zakup takiego samochodu może mieć uzasadnienie dla społeczności sportowej. Stwierdzamy, 

że pewnie podejmiemy działania w celu dokonania analizy ekonomicznej, pod kątem przede 

wszystkim kosztów utrzymania takiego pojazdu, jego umiejscowienia, a także pod kątem  

zagospodarowania  go  przez  kluby,  szko ły,  stowarzyszenia  czy  też inne instytucje. I jeżeli  
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po dokonaniu analizy ekonomicznej okaże się, że taki zakup byłby zasadny, to złożymy 

wniosek do przyszłorocznego budżetu o dokonanie takiego zakupu. A jeżeli udałoby się to 

zrealizować – byłoby to spełnienie postulatów środowiska przede wszystkim sportowego. 

Taki postulat bowiem wysuwany jest od wielu lat, ale oczywiście jest to uzależnione od 

kwestii ekonomicznej.   

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI- w imieniu mieszkańców zaprosił Burmistrza na zebranie 

wyborcze w dniu 27 marca o godz. 1700 do Zespołu Szkół Nr 2 – wyjaśniając, że w tym roku 

wybudowano drogę na ulicy Powstańców Wielkopolskich, na której jest  zabudowa 

szeregowa, tak więc droga ta ma ok. 5 metrów szerokości. Natomiast pozostaje tam potężny 

plac po lewej stronie i mieszkańcy prosili, aby zaprosić  pana Burmistrza w celu 

przedyskutowania pewnych kwestii odnośnie wykonania  dodatkowych zatoczek do 

parkowania, bo sytuacja  wygląda w ten sposób, że jeśli samochód stoi bezpośrednio przy 

posesji, to nie ma możliwości przejazdu.  

 
a 

 
Pan  Burmistrz  MAZURKIEWICZ –  odpowiedział,  że   bardzo   chętnie   wziąłby udział 

w zebraniu, jednakże akurat 27 marca jest posiedzenie Związku Gmin Warmińsko-

Mazurskich,  na  którym będzie miał możliwość spotkania się z Marszałkiem Województwa, 

z którym planuje omówienie wielu ważnych dla miasta spraw.  

 
dalej 
 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI – Radca Prawny Urzędu nawiązując do wcześniejszego 

sprawozdania Burmistrza w części dotyczącej rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 

odnośnie regulaminu wynagradzania nauczycieli – uspokoił radnych, że rozstrzygnięcie, 

stwierdzające nieważność trzech §§ nie spowoduje tego, ażeby cały regulamin już wkrótce nie 

mógł zafunkcjonować, gdyż  w pozostałej części – nie uchylonej, będzie on opublikowany w 

Dzienniku Urzędowym – po czym przybliżył uchylone §§, które nie mogły być poprawione 

na dzisiejszej sesji, gdyż wymagają uzgodnienia ze związkami zawodowymi.  

 
a 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta odnosząc się do wypowiedzi radnego, 

pana Kaszubskiego -  przekazał  że – chciałby, żeby radni wiedzieli,  że pan Burmistrz i 

państwo  Radni,  jeżeli  macie  uczestniczyć  w  tych  zebraniach,  to  tylko  i  wyłącznie  jako  

 

  



 34 
 

reklama dla przyciągnięcia na nie mieszkańców.  Porządek tych zebrań został bowiem ściśle 

określony i nie ma tam miejsca na podnoszenie innych problemów, są to bowiem zebrania 

czysto wyborcze. Natomiast    nowo wybrany Zarząd – informował Sekretarz – w ciągu 

dwóch tygodni od wyborów może zwołać zebranie, na którym będą mogły być rozpatrywane 

wszelkie sprawy interesujące mieszkańców.  

  

 

 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła V sesję Rady Miasta 

Działdowo.  

 
Protokółowała                                                                          Przewodnicz ąca Rady                                                                                                 
G.Nadratowska                                                                          Teresa Bartkowska  

 

 

 

         

 

 

 


